



**Иван Георгиев Паскалев.** България (21.11.1954 - 21.11.2021) Родился в городе Чирпан, жил в Старой Загоре. Разносторонняя, оригинальная и талантливая творческая личность - поэт, шахматный композитор, автор кроссвордов и ребусов. Большой поклонник сайта SuperProblem.ru, где публиковал задачи и короткие рассказы. В "Шахматна мисъл" опубликовал более 100 задач, имеет призы, почётные и похвальные отзывы.

**Ivan Georgiev Paskalev.** Bulgaria (11/21/1954 - 11/21/2021) Born in the city of Chirpan, lived in Stara Zagora. A versatile, original and talented creative personality - poet, chess composer, author of crosswords and puzzles. A big fan of the site SuperProblem.ru, where he published problems and short stories. He published more than 100 problems in "Chess Matter" and received prizes, honorary and commendable reviews.

207. Иван Паскалев  
 "Шахматна мисъл"  
 1999 1-ви похвален отзыв

#2

207. 1.d6? (2.♖c6#) 1...e:f4  
 ♖:e7#, 1...f:g4 2.♖g6#, 1...e:d6!  
 ♖c6! (2.d6#) 1...e:f4 2.♖e6#,  
 ..f:g4 2.♙h7#, 1...d3 2.♖a4#,  
 ..♙e3 2.d3#, 1...♙:f4 2.♙f2#

- Промяна на матовете
- Changed mates
- Mattwechsel
- Mats changés